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Plats och tid Sessionssalen Elin, 2018-09-24 kl. 18:00-20:40 

 Beslutande  
 Conny Brännberg (KD), ej § 98 pga 

jäv 
Tord Gustafsson (M) 

Monica Green (S) 
Theres Sahlström (M), ej § 98 pga 
jäv 

Marie Guhrén (M), § 98 
Rohland Peterson (M) 

Katarina Jonsson (M) 
Michael Nimstad (M) 

Philip Segell (M) 
Anna Bergman (M) 
Thomas Wahlberg (M) 

Magnus Hammar (M) 
Gunvor Kvick (C) 
Michael Thorsell (C) 

Orvar Eriksson (C) 
Ulla-Britt Hagström (L) 
Christer Winbäck (L) 

Martin Odenö (M) 

Karin Malmsten (M) 
Marcus Nohlberg (M) 
Torbjörn Bergman (M) 

Åsa Axelsson (C) 
Petter Fahlström (L) 
Elin Elfverson (L) 

Göte Carling (KD) 
Göran Segerstedt (SD) 
Kenneth Källström (SD) 
Maria Cidh (SD) 

Maria Hjärtqvist (S) 
Tord Lindqvist (S) 
Johan Ask (S) 

Robert Ciabatti (S) 
 

Helena Dahlström (S) 
Bjarne Medin (S) 
Anita Löfgren (S) 

Anders Grönvall (S) 
Ann Lindgren (S), §§ 94-112 
Per Johansson (S) 

Anita Andersson (S) 
Kenneth Eriksson (S) 

Linus Sjöholm (S) 
Malin Wadman (S) 

Per-Erik Gustafsson (S) 
Jörgen Frödelius (S) 
Lars Johansson (S) 

Elisabeth Gustavsson (MP) 
Janette Leinonen (MP) 
Amanda Nordell (MP), ej §§ 

102-104 pga jäv 
Elisabet Brunegård (MP),  
§§ 102-104 

Claës Beckman (M) 

Clary Starck (M) 
Börje Johansson (C) 
Kaj-Eve Enroth (L) 

Carlos Bobadilla Jeria (V) 
Carina Pettersson (S) 
Roger Almgren (MP) 

Yvonne Eriksson Harlin (SD) 
Gabryjel Blom (V) 
Ulrica Johansson (C) 
Elisabet Eriksson (S) 

Marianne Gustafson (KD) 
 

Övriga deltagande Karin Grunselius, sekreterare  

Karin Olofsson, ordförande i Östra 
Patientnämnden 
Lars-Erik Lindh, ordförande i 
revisionsnämnden 
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Utses att justera Petter Fahlström (L) och Elisabeth 

Gustavsson (MP) 
 
 

 
 
 
 

 

 

Underskrifter  

Sekreterare   Paragrafer §90/18-

§112/18 

 Karin Grunselius    

Ordförande   

 Conny Brännberg (KD), §§ 90-97 och 99-112 
 

………………………………………………….. 
Tord Gustafsson (M), § 98 

 

Justerande    

 Petter Fahlström (L) 
 

…………………………………………………… 
Elisabeth Gustavsson (MP) 

 

 

__________________________________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatu

m 
2018-09-24 

Justeringsdatum 2018-09-27   

Anslagsdatum 2018-09-28 Överklagningstid  

t o m 
2018-10-22 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 
 

Skövde Stadshus 

 

Underskrift 
  

 Karin Grunselius  
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KF § 90/18  

Fastställande av dagordning 
 
 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa föreslagen dagordning. 
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 KF § 91/18  

Anmälan av nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
 
 
 

 
Anmälan från länsstyrelsen: 
 
 

Viola Lindén (L), ersättare i kommunfullmäktige 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

Skickas till  
Troman  
Check in – Check out   
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 KF § 92/18  

Anmälan av nya motioner och medborgarförslag 
 
 
 

Medborgarförslag från Stefan Larsson om digital skärm med klocka, 
vattentemperatur och lufttemperatur vid Boulognersjön. 
  
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 

beslut. 
 

 
 
Medborgarförslag från Lars Andersson om att markera cykelvägar på stigarna 

kring motionscentralen i Södra Ryd.  
 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beslut. 
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 KF § 93/18  

Fråga/interpellation 
 
 
 

Inga nya frågor eller interpellationer att anmäla. 
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 KF § 94/18  

Svar på motion om tillskapande av Föreningshus i Skövde 
KS2017.0443 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-05-09 122/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-06-04 142/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 94/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 

Yrkanden 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Ulla-Britt Hagström (L) och Kaj-Eve Enroth (L) yrkar bifall till motionen. 

 

Michael Nimstad (M) och Claës Beckman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
 
 

Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut, dvs att 

avslå motionen. 
 
 

Reservationer 
Ulla-Britt Hagström (L), Christer Winbäck (L), Petter Fahlström (L),  
Elin Elfverson (L) och Kaj-Eve Enroth (L) reserverar sig mot beslutet. 
 

 
Bakgrund 
Ulla-Britt Hagström (L) har lämnat in en motion om tillskapande av Föreningshus i 

Skövde. Hon skriver att ideellt arbetet är en samhällskraft som ger Skövde 
kommun möjlighet att utvecklas och att det handlar om allt från anhörigvård till 
påskyndande av elitsatsningar inom idrott. Ett eller till och med några 

Föreningshus där föreningar kan samlas ger möjligheter för föreningarna att 
samverka. Det kan underlätta att ha någon eller några anställda för administrativt 
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stöd. Idag har de olika föreningarna inom funktionshinderrörelsen störst problem 

att hitta lokaler, ekonomiskt lokalstöd förekommer i liten omfattning. Förutom att 
hyra in sig i hyresfastigheter öppnar man egna hem för att möta lokalbristen. 
 

I motionen föreslås att: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsen i uppdrag att tillskapa 
Föreningshus. 

 
Motionen har skickats på remiss till kultur- och fritidsnämnden.  

 

Kultur- och fritidsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att avslå motionen.  
 
Kultur- och fritidsnämnden anser att det idag finns lokaler tillgängliga i Skövde 

kommun som erbjuds föreningar registrerade i kommunen. Kultur- och 
fritidsförvaltningen strävar efter att optimera användningen av befintliga lokaler.  
 
Förvaltningens bedömning 

Mot bakgrund av ovan anförda och då förvaltningen delar kultur- och 
fritidsnämndens bedömning, föreslås kommunfullmäktige besluta att avslå 
motionen.  

 

Handlingar 

TU Svar på motion om tillskapande av Föreningshus i Skövde 
Motion om tillskapande av Föreningshus i Skövde (L) 
Beslut KFN, 2018-04-18, § 22/18, Yttrande- Motion om tillskapande av 

Föreningshus i Skövde 
 

Skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 

Motionären 
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 KF § 95/18  

Svar på motion om att avveckla Skövde flygplats AB 
KS2018.0084 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-07 162/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-06-18 167/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 95/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 

Yrkanden 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Gabryjel Blom (V), Roger Almgren (MP) och Elisabeth Gustavsson (MP)  yrkar bifall 

till motionen. 

 
Michael Nimstad (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
 

Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut, dvs att 

avslå motionen. 
 
 

Reservationer 
Gabryjel Blom (V), Carlos Bobadilla (V), Elisabeth Gustavsson (MP), Janette 
Leinonen (MP), Roger Almgren (MP) och Amanda Nordell (MP) reserverar sig mot 
beslutet. 

 

Bakgrund 

Koncernstaben har av kommunstyrelsens arbetsutskott fått i uppdrag att bereda 

svar på inkommen motion från Vänsterpartiet Skövde.  

 

I motionen påtalas flygplatsens ekonomiska förutsättningar och att skattemedel 

ges för att finansiera flygplatsens begränsade verksamhet.  Motionen pekar på 
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klimatfrågan och flygtrafikens miljöpåverkan genom växthusgasutsläppen i 

Sverige. I motionen föreslås att klimatsmart fordonstrafik bör prioriteras och att en 
nedläggning av flygplatsen i sig inte bidrar mycket till minskad klimatpåverkan 
men att symbolfrågan är viktig. Vid behov hänvisar motionen till flygplatser i 

närheten som t.ex. Jönköping, Örebro och Göteborg. Avslutningsvis framgår i 
motionen att det är förkastligt att subventionera en helt onödig och kostsam 
flygplats då Skövde har järnvägens västra stambana. 
 

Vänsterpartiet föreslår genom motionen Skövde kommun att utreda en avveckling 
av Skövde flygplats med början 2018 med inriktning på nedläggning senast år 2021.  

 

Ägardirektiv - Skövde Flygplats AB 
Kommunfullmäktige tog i april 2013 beslut om gällande ägardirektiv för Skövde 
Flygplats AB. Ägardirektivet gäller tills vidare och innebär följande syfte med 

bolaget: 
 
”Bolaget är kommunens redskap för att främja tillväxt och utveckling i Skövde 
kommun med omnejd. Detta sker genom att Bolaget bedriver flygplatsverksamhet 

och skapar goda förutsättningar för flygkommunikation som en del av 
infrastrukturen och samhällsnyttan. Bolaget ska arbeta för att möta marknadens 
efterfrågan på bra flygkommunikationer. Bolaget ska tillsammans med andra 

berörda intressenter aktivt arbeta för att Skövde kommun ska vara en attraktiv 

etableringsort. Bolaget är således en del i kommunens näringslivspolitik i 
egenskap av aktör för att skapa tillväxt och sysselsättning. 

 
Detta ska Bolaget göra genom att:    

 samverka med kommunen, näringslivet, Västra Götalandsregionen, 

högskolan, försvaret, och andra regionala aktörer i syfte att utveckla 

Bolagets affärsmöjligheter 

 bidra till att attrahera näringsverksamheter för etablering inom eller i 

anslutning till flygplatsområdet  

 utifrån Bolagets ekonomiska ramar maximera nyttjandet av 

flygplatsområdet 

 på ett rimligt sätt anpassa öppethållandetiderna till marknadens efterfrågan 

 inrikta verksamheten på främst frakt-, taxi-, affärs- och ambulansflyg samt 

flygföreningsverksamhet 

 minimera miljöbelastningen av Bolagets verksamhet 

 i rimlig omfattning bevaka och följa utvecklingen inom Bolagets 

ansvarsområde såväl regionalt som nationellt  

 vid kommunikation och marknadsföring låta det framgå att Bolaget ingår i 

kommunkoncernen.” 
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Flygplatsens historik 

Flygplatsen togs i drift år 1989. Den ursprungligen tanken var att skapa en 
gemensam flygplats för Skaraborg, finansierad av ett flertal angränsande 
kommuner. Då kommunerna inte kunde enas om bl.a. lokalisering av flygplatsen 

beslöt Skövde kommun att bygga en egen flygplats. Reguljär trafik startade mellan 
Skövdes och Arlandas flygplatser. Under viss tid existerade också reguljär trafik till 
och från Kastrup.  
 

Motivet till att finansiera och bygga en flygplats var ett sätt att garantera snabba 
och pålitliga förbindelser med huvudstaden och dess vidare förbindelser med 

omvärlden. Tågresor tog mellan 3-4 timmar enkel resa till Stockholm under denna 

tid. Det fanns små möjligheter att delta i möten i Stockholm utan övernattning, 
med flyg möjliggjordes dagpendling. 
 

När SJ introducerade X2000-tåg på sträckan Skövde – Stockholm sjönk 
passagerarantalet drastiskt och linjetrafiken upphörde helt i slutet av år 2002. 
 
Verksamheten idag 

Verksamheten bedrivs idag med inriktning mot affärsflyg, taxiflyg och fraktflyg 
samt ambulans- och militärflyg. Skövde Flygplats AB bedriver sin verksamhet så att 
flygplatsen kan ta emot alla flygoperatörer som vill trafikera flygplatsen till 

rådande kommersiella villkor och under publicerade öppettider. Flygplatsens 

närhet till Skaraborgs Sjukhus är av betydelse vid akuta sjuk- och organtransporter. 
Trenden pekar mot att transporter med ambulansflyg ökar då tidsfaktorn är av 

avgörande betydelse. Försvarsmakten har nyttjat flygplatsen under en tid för en 
större övning och förhandlingar pågår om nyttjande för ytterligare 
övningsverksamhet. Försvarsmakten nyttjar även Skövde flygplats som 
reservflygplats. Normalt nyttjar cirka 40 olika företag eller organisationer 

flygplatsen under ett år. Bolaget arbetar kontinuerligt med att utveckla sina 
affärsmöjligheter bland annat genom samarbete med Volvo, Försvarsmakten och 
Västra Götalandsregionen, VGR. När det gäller VGR har bolaget tecknat avtal med 

Västra Götalandsregionen avseende bränsleförsörjning till ambulanshelikoptrar 
vid Skaraborgs Sjukhus. 

 

Bolaget har utvecklat miljöarbetet bland annat genom en miljöpolicy, 

miljödiplomering, projekt biologisk mångfald på kringliggande grönytor vid 
landningsbana osv. 
 

Flygtrafiken under år 2017 uppgick till cirka 5 000 starter. Kommersiella 

landningar uppgick till 414 i antal. Godstrafiken ökade till 9,3 ton gods och antalet 

ambulansflyg ökade med 33 procent till 56 i antal. Antalet passagerare uppgick till 

cirka 740.  
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Målsättning med Skövde flygplats är att driva verksamhet med en så rationell 

bemanning som möjligt. Optimal flexibilitet med arbetsrotation baserad på bred 
kompetens har bidragit till en kostnadseffektiv organisation. Skövde flygplats drivs 
idag med 4 anställda. Fält- och ramppersonal utför även brandtjänst, snöröjning, 

tankning, lastning och lossning, avisning och hantering av farligt gods.   
 
Skövde flygplats har mottagit offentlig finansiering under samtliga år från starten 
1989. Utöver statligt driftsstöd som erhölls fram till tidpunkten när linjetrafiken 

upphörde har huvudägaren Skövde kommun och Skövde Stadshus finansierat 
verksamheten. Fram till och med år 2012 genom att helt svara för 

driftskostnaderna och därefter genom driftsbidrag och koncernbidrag.  

 
Förutsättningar för kommersiell trafik 
Skövde Flygplats AB upprätthåller en så kallad öppen flygplats, vilket är ett krav för 

att någon form av kommersiell trafik ska få förekomma.  Som kommersiell trafik 
räknas all form av trafik som inte är privata hobbyplan och motsvarande 
skolflygplan, samt helikoptrar. Samma regelverk, säkerhetskrav samt krav på 
dokumentation gäller för alla flygplatser oberoende om det förekommer reguljär 

persontrafik eller ej. Skövde flygplats drivs, genom Skövde Flygplats AB, på ett så 
resursoptimalt sätt för att upprätthålla och efterleva de krav som ställs på en 
flygplats. För att till exempel ambulansflyg ska få trafikera flygplatsen så är kravet 

att flygplatsen hålls öppen och efterlever de regelverk som finns för en flygplats. 

 
Ambulansflyg 

När det gäller ambulansflyg så ökar den i omfattning i hela Sverige. För patient- 
och organtransporter har sjukvården idag även samarbete med våra grannländer. 
Transporter på dessa avstånd är i flera fall inte möjliga på annat sätt än med flyg. 
Endast i vissa fall fungerar biltransport till t.ex. Jönköping eller Trollhättan, men 

det minskar räckvidden avsevärt vilket fördyrar transporten. 
 
För fem år sedan slog utredningen ”Vård på vingar” fast att ambulansflyget i 

Sverige behöver samordnas. Luftburen vård med hög medicinsk säkerhet är många 
gånger livsavgörande vid svåra, komplicerade eller ovanliga sjukdoms-/olycksfall. 

Alla ska ha likartade möjligheter till snabb och adekvat vård vid en 

högspecialiserad klinik, eller få akut hjälp vid en allvarlig händelse eller katastrof, 
oberoende av var i landet de bor eller vistas. För att uppnå detta beslutade Sveriges 
samtliga regioner och landsting år 2016 att bilda Kommunalförbundet Svenskt 
Ambulansflyg (KSA). Avsikten är att skapa samordningsvinster och 

stordriftsfördelar. Syftet är att effektivisera ambulansflyg för att öka patientnyttan 
och patientsäkerheten genom samordning av gemensamma resurser. Målet är att 
tillhandahålla moderna plan med likställd utrustning för att förbättra 

vårdmöjligheter under transport.1 

                                                      
1 http://www.svenskt-ambulansflyg.se 
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Med utgångspunkt från den nationella utvecklingen är närhet till flygplats en 
fördel för landets regionsjukhus. Ambulansflyg kan inte ersättas av helikoptrar då 
dessa har ett annat syfte, främst att transportera patienter vid olyckor.  

 
Operationsradien med helikopter är kortare än flygplan, hastigheten är lägre och 
flygkostnaden är högre. Generellt sett flyger ambulansflyg snabbare, längre och 
högre vilket ger förutsättningar för stabilare transporter utifrån väderförhållande. 

 
Förutsättningar för nuvarande och kommande etableringar        

Ur ett etableringsperspektiv är all infrastruktur av betydelse. Ett arbete pågår 

bland Skaraborgs kommuner att bygga upp en gemensam organisation för att mer 
aktivt satsa på att bli en attraktiv region för internationella etableringar. I det 
perspektivet är flygplatsen en viktig resurs, vid sidan av de djuphamnar och den 

spårbundna nod som finns för kommersiell hantering. I samband med arbetet att 
få till stånd etableringen av batterifabriken lyftes tillgängligheten till flyg i området 
fram som en viktig del i kravspecifikationen. Vid internationella etableringar finns 
ofta huvudkontor och systerverksamheter i annat land och tillgång till en öppen 

flygplats blir en viktig förutsättning, som vid en förändring i underlaget för 
reguljära avgångar snabbt kan tillhandahålla alternativ.  
 

Av samma anledning som ovan är en öppen flygplats en viktig resurs för befintliga 

näringslivet. När investeringsbeslut tas, där vår region ställs i relation till andra 
platser, kan tillgången till den här typen av infrastruktur vara avgörande. 

Tillgången till väl fungerande infrastruktur är en viktig fråga för näringslivet. En 
öppen flygplats utifrån regionens attraktivitet i förhållande till andra regioner är 
en stark tillgång. 
 

För att få kunskap om flygets betydelse för svenskt vidkommande har SNS, 
Studieförbundet Näringsliv och Samhälle, engagerat forskare att analyserat flygets 
betydelse i Sverige. Flyget har under de senaste decennierna fått en ökad betydelse 

i den globala ekonomin där en bidragande faktor är den förändring som ägt rum i 
den globala produktionen av varor och tjänster. ”Flyget och företagen” är den 

första övergripande forskningsstudien som studerat hur tillgång till 

flygförbindelser påverkar det lokala svenska näringslivet. Forskarna har studerat 
vilka branscher som är beroende av flyg och vilken typ av flygtransporter som är 
viktiga för olika branscher. Forskarna identifierar flera samband mellan 
flygförbindelser och kommunernas näringslivsstruktur. Exempelvis så visar 

studien att sambandet mellan avståndet till närmaste flygplats och den ekonomiska 
aktiviteten i en kommun är stark. En kommun med 10 procents längre avstånd 
sammanhänger med ungefär 13 procents lägre produktion, 14 procents lägre 

import och drygt 10 procents lägre export. De branscher som uppvisar det 
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starkaste sambandet mellan närhet till flyg och ekonomisk aktivitet är IT, 

utbildning och finans. 2 
 
Det finns all anledning att tro att flygplatser kommer att spela en större roll 

framöver än vad de hittills har gjort, i takt med att marknader blir mer globala och 
en allt större del av ekonomin baseras på kunskap.3  
 
Sammantaget utifrån etableringsperspektivet finns flera anledningar till att en 

flygplats i regionen har ett värde. I Skövde finns i dag ingen linjetrafik men 
däremot förutsättningar för att utveckla verksamheten för att möta morgondagens 

efterfrågan av infrastruktur.  

 
Framtiden och fortsatt verksamhet 
Skövde Flygplats AB bedriver i dag en verksamhet som går i linje med de direktiv 

som ägaren, kommunfullmäktige i Skövde, har utfärdat. Genom kontinuerliga 
ägardialoger följs ägardirektivet upp. Vid den årliga bolagsdagen inbjuds samtliga 
förtroendevalda till information om de kommunala bolagens verksamheter. Då ges 
möjlighet att ställa frågor till bolagets vd och ordförande.  

Skövde kommun är Sveriges minsta centralort och att frågan huruvida en flygplats 
är motiverad är naturlig. SKL, Sveriges kommuner och landsting, redogör för sin 
syn på regionala flygplatser bland annat på följande sätt;  

 

”Ansvaret för att upprätthålla flygtrafiken i hela landet vilar idag tungt på 
regionerna. Av de regionala flygplatserna är merparten idag helt kommunalt ägda. 

Statliga driftbidrag och att ägarna skjuter till pengar är en förutsättning för 
livskraftiga flygplatser. 
2013 påbörjade EU en skärpning av statsstödsreglerna. Syftet är att skydda den inre 
marknadens mekanismer och hindra konkurrensen från att snedvridas. De 

svenska flygplatserna kan emellertid fortfarande ta emot offentliga bidrag, inte 
bara från staten utan också från kommuner, landsting och regioner. Men Sveriges 
kommuner och landsting följer noggrant hur EU-kommissionens arbete utvecklas. 

Det är betydelsefullt för hela Sverige att regionala flygplatser kan finnas kvar. SKL 
understryker att en förutsättning är att kommuner och regioner arbetar 

tillsammans med regeringen i den här frågan.”4 

 
Det är ytterst ett politiskt ställningstagande hur kommunfullmäktige ser på 
utvecklingen av infrastrukturen i regionen och flygplatsens vara eller icke vara. 
 

 

                                                      
2 Flyget och företagen, Shon Ferguson och Rikard Forslid 2016 
3 Rapport om Jönköpings flygplats och den regionala ekonomin 2012 av Charlotta Melander, Jönköping International 

Business School. 
4 https://skl.se/samhallsplaneringinfrastruktur/trafikinfrastruktur/infrastrukturinvesteringar/regionalaflygplatser.7872.html 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2018-09-24 16(55) 

 

 

Koncernstabens bedömning 

Utifrån kommunkoncernperspektivet anges i ägardirektivet att bolaget 
tillsammans med koncernbolagen ska bidra till hållbar tillväxt i kommunen, god 
resurshållning och god resultatutveckling. Inom ramen för bolagets 

förutsättningar bedöms bolaget bidra till att kontinuerligt utveckla verksamheten 
med miljöhänsyn och fokus på kostnadseffektivitet. 
 
Vidare anges i ägardirektiv att bolaget är kommunens redskap för att främja tillväxt 

och utveckling och har därmed en roll i att kommunen är en attraktiv 
etableringsort. Genom att flygplatsen är öppen utgör den en del i infrastrukturen 

vilket ger förutsättningar för att utveckla regionens attraktivitet. 

 
Slutsatsen är att det inte föreligger sakliga skäl att avveckla flygplatsen och 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige därför avslå motionen. 

 

Handlingar 

TU Svar på motion om att avveckla Skövde flygplats AB 
Undertecknad motion om att avveckla Skövde flygplats av ekonomiska 

och klimatskäl (V) 
 

Skickas till 

Skövde Flygplats AB                             

Skövde Stadshus AB 
Monica Schelander, koncerncontroller 
Motionärerna 
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 KF § 96/18  

Svar på motion om att värna Vätterns dricksvatten, friluftsliv och 
natur 
KS2018.0085 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-20 171/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-08-13 178/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 96/18 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
 

Yrkanden 

Ulrica Johansson (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Gabryjel Blom (V), Roger Almgren (MP) och Elisabeth Gustavsson (MP) yrkar bifall 

till motionen. 
 
Yttranden 

Magnus Hammar (M), Torbjörn Bergman (M) och Janette Leinonen (MP) yttrar sig 
utan eget yrkande. 
 

Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut, dvs att 

avslå motionen. 

 
Reservationer 
Gabryjel Blom (V), Carlos Bobadilla (V), Elisabeth Gustavsson (MP), Janette 

Leinonen (MP), Roger Almgren (MP) och Amanda Nordell (MP) reserverar sig mot 
beslutet. 
 

Bakgrund 

Carlos Bobadilla (V) och Gabryjel Blom (V) har för Vänsterpartiet lämnat in en 

motion om att värna Vätterns dricksvatten, friluftsliv och natur.  
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De föreslår att Skövde kommun: 

- Verkar för att inga nya föroreningskällor tillkommer eller riskerar att 

tillkomma och därigenom påverkar Vätterns tillstånd negativt 

- Särskilt fokuserar på att värna Vättern i frågor som rör militärens tillstånd 

för övning i och vid Vättern, tillstånd till nya prospekteringar och gruvor 

samt klimatpåverkan. 

 

Motionen har skickats på remiss till servicenämnden, som berett ärendet i samråd 

med sektor samhällsbyggnad. 

 
Servicenämnden har beslutat att delegera till arbetsutskottet att lämna yttrande.  
Servicenämndens arbetsutskott har förslagit avslag på motionen.  

 
Skövde kommun saknar rådighet i fråga om friluftsliv och natur kring sjön. I juni 
2017 antog kommunfullmäktige Plan för vattenförsörjning i Skövde kommun. 
Vättern ligger utanför Skövde kommun men är ändå utpekad som en prioriterad 

vattenförekomst för kommunens dricksvattenförsörjning.  
 
Länsstyrelsen har startat upp arbetet med en regional vattenförsörjningsplan där 

Skövde kommuns plan blir ett underlag.  
 
Kommunalförbundet Skaraborgsvatten ansvarar för dricksvattenproduktionen 

med vatten från Vättern för Skövde, Falköping och Skara kommun. Att skydda och 
värna Vättern som råvattentäkt ses som en del i kommunalförbundets uppdrag, 
och har representant i Vätternvårdsförbundets styrelse.  

 
Kommunstyrelsen har i yttrande till Vattenmyndigheten i maj 2018 utpekat Vättern 
som prioritering för vattenarbetet eftersom det är särskilt viktigt för 
dricksvattenförsörjningen.  

 

Handlingar 

TU Svar på motion om att värna Vätterns dricksvatten, friluftsliv och 
natur 

Motion om att värna Vätterns dricksvatten, friluftsliv och natur (V) 
SENAU § 24/18 Remissyttrande motion om att värna Vätterns 
dricksvatten, friluftsliv och natur 
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Skickas till 

Servicenämnden 

Motionären  
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 KF § 97/18  

Årsredovisning 2017 Tolkförmedling Väst 
KS2018.0260 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-05-30 150/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-06-18 170/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 97/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisningen 2017 för 

Tolkförmedling Väst samt enligt förslaget från revisorerna bevilja direktionens 

ledamöter ansvarsfrihet för 2017. 
 

 
Protokollsanteckning  
I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen 
(2017:725) har rätt att delta i beslut om ansvarsfrihet. 

 

Bakgrund 

Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund som bedriver språktolkförmedling 

och översättningsservice. Skövde kommun är medlemmar sedan 1 januari 2015. 

Tolkförmedling Väst bildades för att stärka alla rätt till lika tillgänglig och 

rättssäker service och vård genom god tillgång på kvalificerade tolktjänster av hög 

kvalitet. Tolkförmedling Väst leds av en direktion (förbundsstyrelse) som består av 

förtroendevalda från medlemskommunerna och Västra Götalandsregionen. 

Verksamheten styrs av en förbundsordning och lyder under kommunallagen. 

 

Handlingar 

TU Årsredovisning 2017 Tolkförmedling Väst 
Protokollsutdrag 314 § Årsredovisning 2017 Tolkförmedling Väst 

Årsredovisning 2017 Tolkförmedling Väst 
Revisorernas bedömning av Tolkförmedling Väst Årsredovisning 2017 
 

 

  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2018-09-24 21(55) 

 

 

Skickas till 

Tolkförmedling Väst                                 

Ekonomichefen 
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 KF § 98/18  

Lån till Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen 
KS2018.0311 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 189/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 196/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 98/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja ett kommunalt lån om maximalt  

50 miljoner kronor till Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen. 

 
Beslutet gäller under förutsättning att Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen 

tecknar finansieringsavtal med Skövde kommun med följande innehåll: 
 

1. Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen (org.nr. 866600-3325) ingår ett avtal 

med Stiftelsen S:ta Elins gård (org.nr. 866600-5080) och Gertrud och 

Theodor Egnells stiftelse (org.nr. 866600-0412) där solidariskt 

betalningsansvar åtas för förpliktelser som är förenade med lånet som Von 

Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen upptar. 

2. De tre under det första stycket nämnda stiftelserna ska överlåta de av 

stiftelserna ägda fastigheterna till marknadspris till kommunen om Von 

Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen inte kan infria sina räntebetalningar till 

Skövde kommun.  

 

På grund av jäv deltar inte Conny Brännberg (KD) och Theres Sahlström (M) i 

handläggningen och beslut i detta ärende. 

 

 
Yrkande 
Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
 
Bakgrund 

Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen, Stiftelsen S:ta Elins gård Gertrud och 
Theodor Egnells stiftelse äger genom deras gemensamägda enkla bolag Skövde 
Vallen 1 (org.nr. 934004-4594) två höghus med hyreslägenheter på fastigheten 
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Vallen 1. Hyreslägenheter är enligt stiftelsernas bestämmelser i första hand avsätta 

för äldre med en nedsatt ekonomi. Hyresnivåerna ligger c:a 30% under gällande 
marknadshyra.  
 

Skövde kommun har 2005 tagit beslut att ställa borgen till lån upptagna i samband 
med framtagandet av lägenheterna (KF§37, 2005-04-25). Befintliga hyreslägenheter 
färdigställdes 2006. Idag har stiftelserna lån för 29 563 500 kronor för vilka Skövde 
kommun står borgen.  

 
2018-06-15 inkom till Skövde kommun en skrivelse från Von Haugwitz-

Cedermarkska stiftelsen i vilken stiftelsen ansöker om ett kommunalt lån 

alternativ kommunal borgen för finansiering av ett tredje höghus med 
hyreslägenheter.  
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet den 20 juni 2018, varvid 
utskottet lämnade förslag till kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
besluta om att bevilja kommunal borgen till Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelse. 
Ärendet har därefter beretts ytterligare inom avdelningen för ekonomi och 

verksamhetsstyrning. Vid beredningen av ärendet har framkommit att 
förutsättningar finns för att bevilja lån till stiftelsen och att detta 
finansieringsalternativ är att föredra såväl för Skövde kommun som för 

stiftelserna.  

 
En förutsättning för Skövde kommun att låna ut medel till en stiftelse är att 

kommunen har ett bestämmande inflytande över stiftelsen. Av de tre inblandade 
stiftelserna är Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen mest närstående 
kommunen. I stiftelsen utser Skövde kommuns kommunfullmäktige två av tre 
styrelsemedlemmar varav en är ordförande i stiftelsen styrelse. Skövde kommun 

har därmed en bestämmande inflytande över stiftelsen. Genom att rikta 
kommunens lån eller borgen till den stiftelsen ökar kommunens rådighet över 
finansieringsupplägget varigenom kommunen ekonomiska risk minimeras. 

Genom att rikta lånet till Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen bedöms också att 
det administrativa upplägget förenklas.  

 

I valet mellan kommunal borgen eller ett lån till stiftelsen bedöms ett lån vara mest 
fördelaktigt för kommunens och stiftelsernas intressen. Anledningen är att ett 
direkt lån till stiftelsen ger stiftelsen tillgång till billigare finansiering som 
möjliggörs tack vare kommunens koncernbank. Den billigare finansieringen 

kommer att öka stiftelsernas ekonomiska resultat vilket på sikt kan leda till två 
effekter: möjligheter att sänka hyran ytterligare; alternativt i framtiden ta fram 
ytterliga seniorboende inom Skövde kommun. 

 
Stiftelserna möjliggör subventionerat boende till behövande äldre tack vare 
stiftelsernas historiskt uppbyggda kapitalpositioner. De finansieringsmöjligheter 

som kommunen skapar bedöms ha endast en mindre betydelse för stiftelsernas 
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möjligheter att erbjuda deras låga hyresnivåer. Kommunens inblandning i 

finansieringsupplägget bedöms därmed inte väsentligt snedvrida konkurrensen på 
hyresmarknaden i Skövde. 
  

I samband med Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsens ansökan om ett 
kommunalt lån alternativ kommunal borgen har en riskbedömning gjorts baserat 
på stiftelsernas årsredovisningar från 2017. Årsredovisningen från det 
gemensamägda enkla bolaget Vallen 1 har också granskats. Utifrån granskningen 

bedöms risken för Skövde kommun med kommunal borgen eller kommunalt lån 
vara låg. Stiftelserna har en stark kapitalposition vilket garanterar att de kan betala 

för sina åtaganden. Fastlagda ändamål i stiftelsernas stadgar gör att kapitalet inte 

kan användas för andra ändamål. Länsstyrelsen är stiftelsernas tillsynsmyndighet i 
detta. Avtalet där kommunen får köpa fastigheterna för marknadspris om 
stiftelserna inte kan leva upp till sina åtaganden skyddar kommunens intressen 

ytterligare.  
 

Handlingar 

TU Lån till Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen 

Finansieringsavtal Von Hauqwitz Cedermarkska stiftelsen 
Avtal för solidariskt betalningsansvar 
 

Skickas till 

Maria Vaziri, ekonomichef                                 
Annelie Nyman, redovisningschef  
Tobias Carlgren, stadsjurist  
Bas Thijssen, finanscontroller  

Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen 
Gertrud och Theodor Egnells stiftelse 
Stiftelsen S:ta Elins gård 

 
 
 

 

 
 
 

 
  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige 2018-09-24 25(55) 

 

 

 KF § 99/18  

Revidering av boendestrategiskt program för Skövde kommun 
KS2018.0055 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-07 164/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-06-18 169/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 99/18 

 
 

 

Beslut  

Kommunfullmäktig beslutar att anta boendestrategiskt program för Skövde 

kommun.  

 
 

Yrkande 
Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

 
Bakgrund 
Enligt lag skall Skövde kommun varje mandatperiod anta riktlinjer för 

bostadsförsörjningen. Riktlinjerna är indelade i tre delar: del 1 Bostadspolitiskt mål 
och riktlinjer, del 2 Åtgärdsplan och del 3 Bostadsmarknadsanalys. En remiss har 
genomförts med länsstyrelsen, grannkommunerna med flera intressenter. Diverse 

synpunkter har framförts och smärre korrigeringar av handlingarna har följt 
därav. 
 
Varje kommun ska med riktlinjer planera för bostadsförsörjningen i kommunen 

vilket regleras i lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar (SFS 

2000:1383). Riktlinjerna ska antas av kommunfullmäktige under varje 
mandatperiod vilket ännu inte gjorts i Skövde kommun.  

 
Skövde kommun har valt att dela riktlinjerna i tre delar: del 1 Bostadspolitiskt mål 
och riktlinjer, del 2 Åtgärdsplan och del 3 Bostadsmarknadsanalys. Del 1 antogs av 

kommunfullmäktige hösten 2012 (KF § 117, 2012-09-24) och del 2-3 av 
kommunstyrelsen månaden därefter (KS § 205, 2012-12-03).  
 
De antagna riktlinjerna har angivit att del 1 - i enlighet med lagstiftningen -skall 

revideras en gång per mandatperiod medan del 2 och 3 skulle ha en tätare 
uppdateringsfrekvens på vartannat år.  
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Del 2-3 har inte reviderats sedan 2012 och tiden för att hinna anta riktlinjerna 

under mandatperioden börjar rinna ut. För att komma i takt med lagstiftningens 
regler och de antagna intentionerna kommer en ny riktlinje att behöva antas redan 
2020. Den revideringen föreslås göras mer omfattande, med ett inledande arbete 

under 2019. 
 
Av den anledningen har arbetet med den revidering som nu föreslås genomförts på 
ett försiktigt sätt. Ambitionen har varit att försöka göra de revideringar som ansetts 

nödvändiga och spara de stora genomgripande analyserna till 2019. 
 

Innan det boendestrategiska programmet antas måste samråd hållas med berörda 

kommuner, länsstyrelsen, aktören med ansvar för regionalt tillväxtarbete i länet 
och andra regionala organ.  Kommunstyrelsen har därför gett sektorn 
samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra remiss (KS § 34/18, 2018-02-05, 

KS2018.055).  
 
Remissen har gått ut till något mer än 60 instanser under perioden 12 februari - 31 
mars 2018. Remissmaterialet har funnits tillgängligt på www.skovde.se. Anstånd 

och förlängning har givits till de remissinstanser som så begärt och remisstiden 
avslutades därför med det remissvar som inkom den 20 april 2018. 
 

Sammanlagt 22 yttranden har inkommit och dessa återges i sin helhet som bilagor 

till den upprättade remissammanställningen. I denna kommenteras yttrandena 
och vilka ändringar som dessa föranlett. Smärre korrigeringar med rättelser av 

sakfel och förtydliganden har medgivits.  
 
En slutsats som kan dras är att det föreligger ett stort behov att göra en mera 
genomgripande revidering. Remissinstanserna tycks införstådda i detta men har 

givetvis redan nu påpekat de brister som behöver bearbetas mer ingående än vad 
som nu varit möjligt.  
 

Motivering 
Skövde kommun måste under mandatperioden anta riktlinjer för 

bostadsförsörjningen. Det program fungerar perioden ut men arbetet med ett nytt 

måste omgående inledas efter valet i september.   
 

Handlingar 

TU Revidering av boendestrategiskt program för Skövde kommun 

Regeringens mål för boende och byggande 
Rev. Bostadsmarknadsanalys 
Rev. Boendestrategiskt program Del 1 
Rev. Boendestrategiskt program Del 2 
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Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                              
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KF § 100/18  

Cykelstrategi och Cykelplan 
KS2017.0381 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-20 173/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-08-13 181/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 100/18 

 
 

 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar att anta Cykelstrategi och Cykelplan. 

 
Yrkanden 
Ulrica Johansson (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Roger Almgren (MP), Per-Erik Gustafsson (S) och Orvar Eriksson (C) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Yttranden 
Malin Wadman (S) och Robert Ciabatti (S) yttrar sig utan eget yrkande. 

 
Bakgrund 

En cykelstrategi med tillhörande cykelplan har tagits fram, som ska ligga till grund 

för det kommunala planeringsarbetet, med syfte att öka cykeltrafiken och skapa ett 
sammanhängande hållbart cykelvägnät. Dokumenten belyser även kopplingen 
mellan cykel och kollektivtrafik. 
 

Kommunstyrelsen gav 2015-08-17, KS§132/15, sektor samhällsbyggnad (SSB), i 
uppdrag att upprätta en cykelstrategi. 
 

Därefter hölls en workshop med kommunstyrelsen och tjänstemän från olika delar 
av den kommunala verksamheten. Efter detta arbetade SSB förslag på cykelstrategi 
och cykelplan, som sedan varit ute på remiss. Remissrundan har lett till att en del 

förtydliganden och mindre justeringar gjorts, men i stort är innehållet och 
slutsatserna de samma. 
 
Cykelstrategin är en kommunövergripande tematisk fördjupning av Skövde 

kommuns trafikstrategi (2012) och lyder under den. Det innebär att de 
övergripande prioriteringarna mellan olika trafikslag och strukturen överlag är 
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beslutad sedan tidigare. I cykelstrategin fastställs vilka målbilder som finns och 

prioriteringar som ska göras i arbetet med cykling och infrastruktur för cykling i 
kommunen. 
 

Till cykelstrategin hör en cykelplan, där målbilder och strategier omsätts i kartor 
och riktlinjer för såväl hur cykelnätet i kommunen ska byggas upp som hur arbetet 
ska läggas upp. Konkreta åtgärder lämnas till framtida arbete med åtgärdsplaner, 
som en del i det löpande arbetet där budget kan sättas för det som ska genomföras. 

Cykelplanen lägger fast ett huvudnät för cykelinfrastrukturen och de hierarkier 
som ska gälla både utformning och drift. 

 

Handlingar 

TU Cykelstrategi och Cykelplan 
Cykelstrategi antagandehandling 2018-06-11 
Sammanställning av remiss 
Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF 

Cykelplan antagandehandling 2018-06-11 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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 KF § 101/18  

Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 
Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från 
sluten hälso- och sjukvård med tillhörande riktlinje 
KS2018.0315 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 201/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 197/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 101/18 

 
 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta Överenskommelse mellan Västra Götalands 
kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning 
från sluten hälso- och sjukvård med tillhörande riktlinje, att gälla från 2018-09-25 

till 2020-11-30. 
 
 

Yrkande 

Theres Sahlström (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Bakgrund 

Skaraborgs kommunalförbund har rekommenderat medlemskommunerna att anta 

Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 

Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och 

sjukvård med tillhörande riktlinje.  

 

Från 1 januari 2018 gäller en ny lag, lag om samverkan vid utskrivning från sluten 

hälso- och sjukvård. Lagen reglerar samverkan vid planering av insatser för 
enskilda som efter att de skrivits ut från sluten vård kan komma att behöva insatser 
från socialtjänsten, den kommunalt finansierade hälso- och sjukvården och den 
landstingsfinansierade öppna vården.   

 
Lagen ger utrymme för landsting och kommuner att träffa en överenskommelse 
om tidpunkt för när kommunens betalningsansvar ska inträda och med vilket 

belopp. 
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En tillfällig överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 

Götalandsregionen med tillhörande riktlinje har gällt från 2018-01-01 till 2018-09-24 
med 2017 års regler och rutiner för kommunernas betalansvar. Detta har gett tid 
för att arbeta vidare med dialog och framtagande av förslag kring ekonomisk 

modell för betalansvar samt smärre justeringar av riktlinjen. 
Föreslagen överenskommelse innebär att betalningsansvaret före en kommun för 
inneliggande utskrivningsbara patienter infaller om kommunen har ett 
genomsnittsvärde över 3,0 dagar under en kalendermånad. En kommun betalar 

retroaktivt för mellanskillnaden mellan genomsnittligt antal kalenderdagar och 3,0 
(mellanskillnaden x antal utskrivna personer som omfattas av denna 

överenskommelse x 7 100 kr). 

 
Personer som ligger kvar inom slutenvården längre än 7 kalenderdagar hanteras 
särskilt.  

 
En nedtrappning för betalningsansvaret för psykiatrin föreslås börja 2019-01-01. 
Under 2019 inträder en kommuns betalningsansvar för enskilda som vårdats inom 
sluten psykiatrisk vård och som omfattas av denna överenskommelse 15 

kalenderdagar efter att slutenvården meddelat att den enskilde är utskrivningsklar. 
Januari-mars 2020 inträder en kommuns betalningsansvar efter 7 dagar.  
Från och med 2020-04-01 regleras betalningsansvaret på samma sätt oavsett om 

den enskilde vårdats i psykiatrisk eller somatisk vård, och samma 

genomsnittsmodell gäller oavsett var slutenvården en person varit inskriven.  
 

Kommunens betalningsansvar ska inte inträda om den enskilde inte kan skrivas ut 
från den slutna vården på grund av att insatser som den landstingsfinansierade 
öppna vården är ansvarig för inte är tillgängliga, eller det inte är klarlagt om 
sådana insatser är tillgängliga. 
 

Riktlinjen för in- och utskrivningsprocessen har förtydligats.  
 

Det politisiska samrådsorganet (SRO) har rekommenderat huvudmännen att anta 
överenskommelsen med riktlinje. 
 

Överenskommelsen gäller från 2018-09-25 till 2020-11-30. 
 

Förvaltningens bedömning 
Vård- och omsorgsnämnden och socialnämnden har tidigare berett förslaget om 

ekonomisk genomsnittsmodell för beräkning av betalningsansvaret och beslutat 
om att lämna yttrande i ärendet. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 18 
april 2018, KSAU § 117/18 (KS2018.0119) att lämna remissvar till Västkom i enlighet 

med vård- och omsorgsnämndens och socialnämndens yttrande. Mot denna 
bakgrund, och med hänsyn tagen till att ytterligare synpunkter inte bedöms 
nödvändiga, föreslår förvaltningen kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

att anta överenskommelsen med tillhörande riktlinje.  
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Handlingar 

TU Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 

Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård med tillhörande riktlinje 
Protokollsutdrag § 55 Förslag till beslut om Överenskommelse mellan Västra 

Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid in- och 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård och därtill hörande riktlinjer 
Bilaga 19 Överenskommelse och riktlinje Samverkan vid in- och utskrivning från 

sluten Hälso- och sjukvård 
 

 

Skickas till 

Skaraborgs kommunalförbund, info@skaraborg.se 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
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 KF § 102/18  

Utökning av verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp 
KS2018.0278 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-20 172/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-08-13 180/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 102/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa verksamhetsområde för kommunalt VA 

enligt bilagor.  

 
På grund av jäv deltar inte Amanda Nordell (MP) i handläggningen och beslut i 

detta ärende. 

 

 
Yttrande 

Torbjörn Bergman (M) redogör för beredningen av ärendet. 

 
 
Bakgrund 

Verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller flera 
vattentjänster har ordnats eller ska ordnas genom en allmän VA anläggning. 
Verksamhetsområdet ska antas av kommunfullmäktige, enligt Lag (2006:412) om 
allmänna vattentjänster.  

 
I Bilaga 1, finns en karta över det område i Trädgårdsstaden som behöver 
inkluderas i verksamhetsområdet för kommunal VA. I detta område har 

vattentjänster för vatten, spill- och dagvatten redan ordnats, men idag finns inget 
antaget beslut för verksamhetsområdet.  
 

Följande fastigheter berörs: 

Facklan 1 Facklan 2 Facklan 3 Facklan 4 

Facklan 5 Flaggstången 1 Förrådet 1 Grepen 1 

Grepen 2 Grepen 3 Grepen 4 Grepen 5 

Grepen 6 Grepen 7 Grepen 8 Grepen 9 

Grepen 10 Gräsklipparen 1 Gräsklipparen 2 Gräsklipparen 3 

Gräsklipparen 4 Gräsklipparen 5 Gräsklipparen 6 Gräsklipparen 7 

Gräsklipparen 8 Gräsklipparen 9 Gräsklipparen 10 Gräsklipparen 11 

Hackan 1 Hackan 2 Hackan 3 Hackan 4 
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Hinken 1 Hinken 2 Hinken 3 Hinken 4 

Hinken 5 Hästskon 1 Hästskon 2 Hästskon 3 

Hästskon 4 Hästskon 5 Häståsen 1 Kvasten 1 

Kvasten 2 Kvasten 3 Kvasten 4 Kvasten 5 

Kvasten 6 Kvasten 7 Kvasten 8 Kvasten 9 

Kolgrillen 1 Kolgrillen 2 Kolgrillen 3 Kolgrillen 4 

Kolgrillen 5 Kolgrillen 6 Kolgrillen 7 Komposten 1 

Komposten 2 Komposten 3 Komposten 4 Kålgården 1 

Kålgården 2 Kålgården 3 Kålgården 4 Kålgården 5 

Kålgården 6 Kålgården 7 Kålgården 8 Kålgården 9 

Kålgården 10 Kålgården 11 Markisen 1 Markisen 2 

Markisen 3 Pallen 1 Planket 1 Rabatten 1 

Rabatten 2 Rabatten 3 Rabatten 4 Rabatten 5  

Rabatten 6 Rabatten 7 Redskapsboden 1 Räfsan 1 

Sekatören 1 Sekatören 2 Skottkärran 1 Skottkärran 2 

Skottkärran 3 Skyffeln 1 Skyffeln 2 Skyffeln 3 

Skyffeln 4 Skövde 5:107 Skövde 5:378 Skövde 5:399 

Spannen 1 Spannen 2 Spannen 3 Spannen 4 

Staketet 1 Staketet 2 Staketet 3 Staketet 4 

Staketet 5 Staketet 6 Staketet 7 Staketet 8 

Uterummet 1 Vattenbrunnen 1 Vattenbrunnen 2 Vattenbrunnen 3 

Vattenbrunnen 4 Vattenkannan 1 Vattenkannan 2 Vattenkannan 3 

Vattenkannan 4 Vattenkannan 5 Vattenkannan 6 Vattenkannan 7 

Vattenkannan 8 Vattenkannan 9 Vattenkannan 10 Vattenkannan 11 

Vattenkannan 12 Vattenkannan 13 Vattenkannan 14 Vattenkranen 1 

Vattenkranen 2 Vattenkranen 3 Vattenmätaren 1 Vattenspridaren 1 

Vattenspridaren 2 Vattenspridaren 3 Vattenspridaren 4 Vattenspridaren 5 

Vilstolen 1 Yxan 1   

 

I Bilaga 2, finns en karta över Timboholm. I detta område finns två relativt nya 
verksamheter som är anslutna till kommunalt vatten och avlopp, men där 

verksamhetsområdet inte har blivit uppdaterat. 

 
När det gäller fastigheten Karlslund 3 innebär det att den ska införlivas i 
verksamhetsområdet för vatten, spill- och dagvatten.  

 
För fastigheten Värmeväxlaren 1 kommer förändringen att innebära att den ligger 
innanför verksamhetsområdet för dagvatten.   
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Handlingar 

TU Utökning av verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp 

SEN § 25/18 Utökning av verksamhetsområde för kommunalt vatten och 
avlopp 
Bilaga 1, Ändringsförslag verksamhetsområde Trädgårdsstaden 2018 

Bilaga 2, Ändringsförslag verksamhetsområde Timboholm 2018 
 
 

Skickas till 

Servicenämnden 
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 KF § 103/18  

Revidering av riktlinjer för anslutningar och taxa gällande 
fastigheter utanför verksamhetsområde för vatten och avlopp 
KS2018.0279 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 191/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 199/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 103/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderade Riktlinjer för anslutningar och 
taxa gällande fastigheter utanför verksamhetsområde för vatten och avlopp.  
 
 

På grund av jäv deltar inte Amanda Nordell (MP) i handläggningen och beslut i 

detta ärende. 

 

Yttrande 

Torbjörn Bergman (M) redogör för beredningen av ärendet. 
 
 
Bakgrund 

Servicenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att anta reviderade riktlinjer 
för anslutningar och taxa gällande fastigheter utanför verksamhetsområde för 
vatten och avlopp.  

 
Kommunfullmäktige bestämmer verksamhetsområde för vattentjänster(-na) 
genom 6 § lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster.  

 
I Skövde kommun omfattas större delen av kommunens yta inte av 
verksamhetsområde för vatten och avlopp. Riktlinjer för anslutningar och taxa 
gällande fastigheter utanför kommunalt verksamhetsområde för vatten och avlopp 

styr hur VA-huvudmannen tillåter anslutningar och reglerar avgifter för fastigheter 
som ligger utanför verksamhetsområdet för vatten och avlopp. För fastigheter som 
ligger utanför verksamhetsområdet finns möjlighet att genom eget önskemål 

ansluta till den kommunala VA-anläggningen. I det fall en önskan finns och 
kapaciteten i den allmänna anläggningen är tillräcklig erbjuds fastigheten att köpa 
in sig i VA-kollektivet. Detta görs genom att ett anslutningsavtal upprättas och en 

anläggningsavgift utifrån VA-taxan erläggs.  
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För de fastigheter som ansluts i området kring Simsjön ska anslutningsavgifter 

enligt VA-taxan gånger en faktor 1,4 erläggas. Detta eftersom VA-anläggningen där 
anlagts till avsevärt större kostnad är resten av anläggningen.  
 

Där fastighetsägare och huvudmannen båda finner det fördelaktigt att avtala om 
höjt vattentryck ska huvudmannen ha möjlighet att avtala om tryckstegring i 
anslutningspunkten i samband med avtal om anslutning. Detta ska ske med full 
kostnadstäckning för Skövde VA. 

 
I de reviderade riktlinjerna för anslutningar och taxa gällande fastigheter utanför 

verksamhetsområde för vatten och avlopp har servicenämnden föreslagit en ny 

bestämmelse ang. delegation. Enligt bestämmelsen ska ansvarig nämnd ges rätt att 
göra avsteg från riktlinjen. Sektor styrning och verksamhetsstöd föreslår att 
bestämmelsen om förtydligas avseende omfattningen av delegationen.  

 

Handlingar 

TU Revidering av riktlinjer för anslutningar och taxa gällande fastigheter utanför 
verksamhetsområde för vatten och avlopp 

SEN § 24/18 Revidering av riktlinjer för anslutningar och taxa gällande fastigheter 
utanför verksamhetsområde för vatten och avlopp 
Riktlinjer för anslutningar och taxa gällande fastigheter utanför 

verksamhetsområde - förslag efter beredning KS förvaltning 

 

Skickas till 

Servicenämnden 
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 KF § 104/18  

Beslut om avfallstaxa Avfallshantering Östra Skaraborg 
KS2017.0238 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 190/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 198/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 104/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta förslag till ny avfallstaxa för Avfallshantering 

Östra Skaraborg att träda i kraft 1 januari 2019. 

 
På grund av jäv deltar inte Amanda Nordell (MP) i handläggningen och beslut i 

detta ärende. 

 

Yrkande 

Martin Odenö (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Bakgrund 

Avfall Östra Skaraborg (AÖS) har upprättat ett förslag till ny avfallstaxa för 

medlemskommunerna. AÖS har för närvarande tre olika avfallstaxor och i det 
upprättade förslaget samordnas samtliga taxor för hela AÖS. 
 

AÖS har gjort en sammanfattning av förändringarna där det framgår vilka 
höjningar respektive sänkningar av avgifter det blir när dess anpassas.  
 

Direktionen för AÖS föreslår kommunfullmäktige i medlemskommunerna att anta 
föreslagen avfallstaxa att träda ikraft 1 januari 2019. 
 

Handlingar 

TU Beslut om avfallstaxa Avfallshantering Östra Skaraborg 
Protokollsutdrag avfallstaxa 20190101 
4.2 Avfallstaxa 2019 - beskrivning av förändringar 
4.3 Avfallstaxa AÖS 1 januari 2019 
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Skickas till 

Avfall Östra Skaraborg                               

Maria Vaziri, ekonomichef  
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 KF § 105/18  

Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
KS2018.0176 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 192/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 200/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 105/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad taxa för prövning och tillsyn inom 

miljöbalkens område med tillhörande taxebilagor 1-4 för Miljösamverkan östra 

Skaraborg, att gälla från den 1 januari 2019. 
 

Bakgrund 

Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS) har föreslagit kommunfullmäktige i 

medlemskommunerna att anta reviderad taxa för prövning och tillsyn inom 

miljöbalkens område med tillhörande taxebilagor 1-4, att gälla från den 1 januari 

2019.  

 

Huvudsyftet med en ny taxa är att anpassa taxan till relativt nya ändringar i 

miljöprövningsförordningen (SFS 2013:251), samt att uppdatera taxan efter MÖS 

erfarenheter och ett förslag från Sveriges Kommuner och Landsting (SKL). SKL 

har publicerat ett förslag till ny taxa för miljöfarliga verksamheter 2017-05-19. 

De flesta verksamheterna kommer få samma avgift som tidigare. Några kommer 

att få en sänkning och några kommer att få en höjning.  

 
En sammanfattning av föreslagna ändringar av betydelse redovisas i en separat 
bilaga.  

Avsikten med en ny miljöbalkstaxa är ett ge MÖS bättre förutsättningar, resurser 

som krävs för att nå och upprätthålla en hög kvalitet på miljö- och 

hälsoskyddstillsynen.  

 
Efter 2015 har det hänt mycket i lagstiftningen som styr tillsyn och kontroll inom 
miljöbalksområdet. Hur vi klassar miljöfarliga verksamheter har ändrats i 

grunden. Med stöd av de erfarenheter som miljönämnden har fått av olika 
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verksamheters miljö- och hälsorisker och därmed deras tillsynsbehov har 

omprioriteringar gjorts av vissa nivåer i taxan.  
 
Anledningen till att de verksamheter som idag har timavgift föreslås få en fast årlig 

avgift är att MÖS bedömer att de ur miljörisksynpunkt behöver en regelbunden 
återkommande tillsyn, istället för idag sporadisk tillsyn när till exempel klagomål 
kommer in.  
 

Det är viktigt att medlemskommunerna har en uppdaterad taxa och att 
verksamheten är så självfinansierad som möjligt (självkostnadsprincipen). 

 

Taxan ersätter tidigare taxa som upphör att gälla den 31 december 2018 (nu 
gällande taxa beslutades om 2015). 
 

Handlingar 

TU Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
MÖS Dir § 9 Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
Bilaga - Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 

Sammanställning av ändringar som föreslås i nya miljöbalkstaxan 2019 
 
 

Skickas till 

Miljösamverkan Östra Skaraborg 
Maria Vaziri, ekonomichef  
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 KF § 106/18  

Taxa för offentlig kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen 
KS2018.0131 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 193/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 201/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 106/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad taxa för offentlig kontroll enligt 

livsmedels- och foderlagstiftningen för Miljösamverkan Östra Skaraborg, att gälla 

från den 1 januari 2019.  

 

Bakgrund 

Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS) har inkommit med förslag till 

kommunfullmäktige i medlemskommunerna att anta reviderad taxa för offentlig 

kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen, att gälla från den 1 januari 

2019.  

 

Huvudsyftet med en ny taxa är att anpassa indexuppräkningen, Prisindex för 
kommunal verksamhet (PKV) till det som publiceras på Sveriges Kommuner och 

Landstings webbplats i oktober varje år, samt att anpassa grundfaktorn till de 

faktiska kostnaderna. Avsikten med ny taxa är också att ge MÖS bättre 
förutsättningar, resurser, som krävs för att nå och upprätthålla en hög kvalitet på 
livsmedelskontrollen. Det är viktigt att medlemskommunerna har en uppdaterad 
taxa och att verksamheten är så självfinansierad som möjligt, 

självkostnadsprincipen.  
 
I förslaget ingår en höjning av grundfaktorerna för den fasta årliga avgiften med  

ca 3 %, samt med 5 % för oplanerad kontroll och prövning, i syfte att 
kontrollverksamheten ska vara självfinansierad. 

Taxan ersätter tidigare taxa som upphör att gälla den 31 december 2018 (nu 

gällande taxa beslutades om 2015). 
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Handlingar 

TU Taxa för offentlig kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen 

MÖS Dir § 8 Taxa för offentlig kontroll enligt livsmedels- och 
foderlagstiftningen 
Bilaga - Taxa för offentlig kontroll enligt livsmedels- och 

foderlagstiftningen 
 
 

Skickas till 

Miljösamverkan Östra Skaraborg 
Maria Vaziri, ekonomichef  
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 KF § 107/18  

Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer 
KS2018.0282 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 194/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 202/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 107/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad taxa för tillsyn enligt lagen om 

sprängämnesprekursorer för Miljösamverkan Östra Skaraborg, att gälla från den  

1 januari 2019. 
 

Bakgrund 

Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS) har föreslagit kommunfullmäktige i 

medlemskommunerna att anta reviderad taxa för tillsyn enligt lagen om 

sprängämnesprekursorer, att gälla från den 1 januari 2019.  

 

Syftet med en ny taxa är att ändra metoden för indexuppräkning från 

Arbetskostnadsindex (AKI) till Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som 

finns publicerad på Sveriges Kommuner och landstings webbplats i oktober varje 

år, samt att anpassa grundfaktorn till 2019 års nivå. 

 

Taxan ersätter tidigare taxa som upphör att gälla den 31 december 2018 (nu 

gällande taxa beslutades om 2015). 

 

Handlingar 

TU Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer 

MÖS Dir § 10 Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer 
Bilaga - Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer 
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Skickas till 

Miljösamverkan Östra Skaraborg 

Maria Vaziri, ekonomichef  
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 KF § 108/18  

Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område (solarier) 
KS2018.0284 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 195/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 203/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 108/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad taxa för tillsyn inom 

strålskyddslagens område (solarier) för Miljösamverkan Östra Skaraborg, att gälla 

från den 1 januari 2019. 
 

Bakgrund 

Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS) har föreslagit kommunfullmäktige i 

medlemskommunerna att anta reviderad taxa för tillsyn inom strålskyddslagens 

område (solarier), att gälla från den 1 januari 2019.  

 

Syftet med en ny taxa är att ändra metoden för indexuppräkning från 

Arbetskostnadsindex (AKI) till Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som 

finns publicerad på Sveriges Kommuner och landstings webbplats i oktober varje 

år, samt att anpassa grundfaktorn till 2019 års nivå. 

Taxan ersätter tidigare taxa som upphör att gälla den 31 december (nu gällande 

taxa beslutades om 2014). 

 

Handlingar 

TU Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område (solarier) 
MÖS Dir § 11 Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område (solarier) 

Bilaga - Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område (solarier) 
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Skickas till 

Miljösamverkan Östra Skaraborg 

Maria Vaziri, ekonomichef  
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 KF § 109/18  

Förslag av tjänstepersoner till borgerliga vigselförrättare 
KS2018.0340 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 196/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 204/18 

3 Kommunfullmäktige 2018-09-24 109/18 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige nominerar tjänstepersonerna Agneta Tilly och Eva Nilsson till 

borgerliga vigselförrättare för perioden 2019-2022. 

 
 

Bakgrund 
Inför varje mandatperiod nominerar kommunfullmäktige personer till uppdrag 
som borgerliga vigselförrättare och Länsstyrelsen förordnar sedan för en period 
om fyra år. 

 
Nomineringen i kommunen föregås av ett arbete i varje parti och valberedningen 
lämnar därefter förslag till kommunfullmäktige. Under innevarande period har det 

också utsetts två tjänstepersoner som vigselförrättare. Anledningen har bl a varit 
att det finns fördelar med personer som tjänstgör i Stadshuset som med kort varsel 
kan vara ersättare om någon får förhinder. Det finns också en ökad efterfrågan hos 

medborgarna att få en tjänsteperson som vigselförrättare.  
 
Efter valet i höst kommer partierna att starta ett nomineringsarbete och samtliga 
länets kommuner skickar in beslut. Länsstyrelsens bedömningen idag är att det 

kan bli knappt om tid att hinna utse vigselförrättare före årsskiftet till alla 

kommuner när beslut kommer i november.  
 

Som kanslichef är jag ansvarig för administrationen av de borgerliga vigslarna i 
Skövde kommun. För att säkerställa att vi har utsedda vigselförrättare vid årsskiftet 
föreslår jag att kommunfullmäktige vid mötet i september nominerar 

tjänstepersonerna Agneta Tilly och Eva Nilsson för kommande mandatperiod. 
Beslutet översändas till länsstyrelsen för handläggning och förordnande från 1 
januari 2019. Kommunfullmäktiges beslut om nomineringar av förtroendevalda 
kan fattas i november och därefter handläggas av länsstyrelsen. 
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Handlingar 

TU Förslag av tjänstepersoner till borgerliga vigselförrättare 

 
 

Skickas till 

Länsstyrelsen Västra Götaland, borgerlig vigsel 

Agneta Tilly, kanslichef 
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KF § 110/18  

Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, 
kvartal 2 2018 
KS2018.0031 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2018-09-24 110/18 

 
 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att lägga rapporterna till handlingarna. 
 

Bakgrund 

Anna Bergman (M) ordförande för socialnämnden redogör för rapporten avseende 

socialnämndens verksamhet. 

 

Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 

kap. § 6 F-h: antal 1 

 
 
Theres Sahlström (M) ordförande för vård- och omsorgsnämnden redogör för 

rapporten avseende omvårdnadsverksamheten. 
 

Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 

kap. § 6 F-h: antal 6 
 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade § 28 F-g: antal 27 

 

 

Handlingar 

TU Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, kvartal 2 2018 

Kvartalsrapport Q2 2018 sektor socialtjänst 
Kvartalsrapport SOL Q2 2018 sektor vård och omsorg 
Kvartalsrapport LSS Q2 2018 sektor vård och omsorg 
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Skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden 

Socialnämnden 
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KF § 111/18  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 24 september 2018 
KS2018.0005 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2018-09-24 111/18 

 

 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna nedanstående handlingar som 

anmälda. 
 
 

Bakgrund 

Nedanstående handlingar anmäls till kommunfullmäktige.  

 
 

Handlingar 

TU Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 24 september 2018 

Entledigande från uppdrag som nämndeman Skaraborgs Tingsrätt, Karin 
Malmsten 
Beslut  KS, 2018-06-18, Ärende 152/18, Svar på medborgarförslag om ny vänstad till 

Skövde 
 
 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande avsägelser 

avseende mandatperioden 2014-2018: 

 
Louise Holck Clausen (L), ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
Mikael Clarke (SD), ledamot i kommunfullmäktige 

Marianne Lindkvist Johansson, revisor stiftelsen Binnebergs tingshus 
Åke Jönsson (S), vice ordförande i arvodesnämnden (att gälla from 2018-09-30) 
Åke Jönsson (S), ledamot i AB Skövdebostäder (att gälla from 2018-09-30) 
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Skickas till 

Troman  
Check in – Check out 
Länsstyrelsen 

Barn- och utbildningsnämnden 
Stiftelsen Binnebergs tingshus, genom svensundberg@hotmail.com  

Arvodesnämnden 
AB Skövdebostäder 

Monica Schelander, controller  
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KF § 112/18  

Valärenden 
 
 
Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar att välja följande personer för mandatperioden 2014-
2018: 
 
 

Marie-Louise Fahlström (L), ersättare i barn- och utbildningsnämnden  

Lars Lundgren (L), ersättare i barn- och utbildningsnämnden  
Petra Weiler, revisor stiftelsen Binnebergs tingshus 

Pontus Lundin (S), ledamot i AB Skövdebostäder (att gälla from 2018-09-30) 
 
 

 
Yttrande  
Martin Odenö (M) redogör för beredningen av ärendet. 

 
 
 

 

 
Skickas till 
Check in Check out 

Troman 
Barn- och utbildningsnämnden 
Stiftelsen Binnebergs tingshus, genom svensundberg@hotmail.com  

AB Skövdebostäder 
Monica Schelander, controller  
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Avslutning 

 
 
Ordförande Conny Brännberg (KD) tackar å presidiets vägnar alla ledamöter och 
ersättare för arbetet under den gångna mandatperioden och avslutar dagens 

sammanträde.  
 
Kommunfullmäktiges nästa sammanträde äger rum den 15 oktober 2018 kl. 18:00. 
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